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Protokół nr IV/15 
z IV sesji Rady Miejskiej w Pakości 

odbytej w dniu 26 marca 2015 r. 
w godz. 14.00 – 15.55 

 
 Obradom IV sesji Rady Miejskiej w Pakości przewodniczył Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Pakości p. Jerzy Joachimiak.  
 
 Przewodniczący obrad na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2013 r., poz. 594 z późn. zm./ otworzył 
IV sesję Rady Miejskiej w Pakości. 
 

Przewodniczący obrad powitał radnych, radnego Rady Powiatu 
Inowrocławskiego p. Ryszarda Dernogę, Burmistrza Pakości, pracowników 
Urzędu Miejskiego, kierowników jednostek samorządowych, sołtysów oraz 
zaproszonych gości.  
 
 
Do pkt. 2 - stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 Przewodniczący obrad stwierdził, że na IV sesji Rady Miejskiej w Pakości 
obecnych jest 14 radnych, co stanowi 93,3% składu rady. Quorum jest zachowane. 
Rada może obradować i podejmować uchwały. 
 
Radny nieobecny: 
1. p. Tomasz Żak. 

 
/lista obecności stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 3 - zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 
 

Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad IV sesji 
Rady Miejskiej w Pakości w brzmieniu: 

 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu obrad III sesji Rady Miejskiej w Pakości. 
5. Zapoznanie się z informacją o działalności Burmistrza Pakości w okresie od 

5 lutego 2015 r. do 19 marca 2015 r. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wnioski i zapytania przedstawicieli rad sołeckich.  
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8. Zapoznanie się z informacją na temat realizacji zadania w zakresie 
upowszechniania kultury fizycznej i sportu na terenie miasta i gminy 
Pakość, 

- wystąpienie Kierownika Referatu Oświaty, Kultury i Promocji Gminy 
p. Mariusza Jarzynowskiego. 

- dyskusja. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2015 r.  
- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 
-  dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Pakość na lata 2015-2029,   

- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
przyjęcia raportu z wykonania „Gminnego programu przeciwdziałania 
narkomanii na 2014 r. na terenie gminy Pakość”, 

- wystąpienie Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich, Obronnych i 
Ochrony Zdrowia p. Elżbiety Szymborskiej, 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie  
Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pakość na rok 2015, 

- wystąpienie Sekretarza Gminy p. Joanny Zemełka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości gruntowej, 
położonej w Pakości przy ul. 21 Stycznia, oznaczonej jako dz. nr 196/3, 
stanowiącej mienie komunalne Gminy Pakość, 

- wystąpienie Sekretarza Gminy p. Joanny Zemełka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

14. Zapytania i wolne wnioski. 
15. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 
16. Zamknięcie sesji. 

 
Uwag do porządku obrad nie wniesiono. 
   



 3

Przystąpiono do przegłosowania proponowanego porządku obrad.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0      " 
wstrzymało się      0      " 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości przyjęła 
porządek obrad IV sesji. 
 
 
Do pkt. 4 - przyjęcie protokołu obrad III sesji Rady Miejskiej w Pakości. 
 

Przewodniczący obrad poinformował obecnych, że protokół z III sesji 
Rady Miejskiej w Pakości był wyłożony do wglądu w biurze rady oraz 
przedłożony Burmistrzowi Pakości.  

 
Uwag do protokołu nie wniesiono. 

 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie protokołu III sesji Rady Miejskiej 

w Pakości i przystąpienie do głosowania. 
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14  radnych  
przeciwnych     0      " 
wstrzymało się      0      " 
 
  Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości przyjęła 
protokół III sesji Rady Miejskiej w Pakości.  
 
 
Do pkt. 5 – zapoznanie się z informacją o działalności Burmistrza Pakości  
w okresie od 5 lutego 2015 r. do 19 marca 2015 r. 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że radni informację o działalności 
Burmistrza Pakości otrzymali w materiałach sesyjnych.  
 
Uwag do informacji nie wniesiono. 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości zapoznała 
się z informacją o działalności Burmistrza Pakości w okresie od 5 lutego 2015r. do 
19 marca 2015r. 
 
/informacja o działalności Burmistrza Pakości stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 6 - interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radna p. Barbara Szelągowska  
 

- w imieniu mieszkańców m. Rybitwy zwróciła się z prośbą o wystąpienie 
do Zarządu Dróg Powiatowych w Inowrocławiu w sprawie rozważenia 
możliwości utworzenia chodnika lub ścieżki rowerowej na odcinku drogi 
od stacji CPN w kierunku Janikowa. 

 
- radna zwróciła się z prośbą o rozważenie możliwości budowy chodnika 

w m. Rybitwy, prowadzącego do placu zabaw. Dojście poboczem jest 
bardzo niebezpieczne. 

 
Radny p Zygmunt Groń 
 

- zwrócił się z prośbą o wystąpienie do Zarządu Dróg Wojewódzkich w 
sprawie naprawy pozapadanych poboczy drogi nr 251, na odcinku  
ul. Barcińskiej w Pakości. 

 
Radny p. Marcin Nieznalski 
 

- korzystając z obecności radnego powiatowego ponowił interpelację w 
sprawie remontu nawierzchni drogi powiatowej Wielowieś – Pławin. 

 
Radna p. Barbara Białecka  
 

- w imieniu mieszkańców m. Dziarnowo zwróciła się z prośbą o 
przywrócenie drogowskazu kierunek Dziarnowo. Taki znak był przy 
drodze powiatowej za przejazdem kolejowym w Kościelcu. Wielu 
kierowców przejeżdża tą drogę, a jadąc samochodem ciężarowym nie 
mogą zawrócić i muszą jechać przez Inowrocław i wjeżdżać do wsi od 
strony Batkowa. Również problemy z dojazdem mają firmy pocztowe i 
kurierskie, 

 
- korzystając z obecności radnego powiatowego zwróciła się z prośbą o 

ujęcie w przyszłorocznym budżecie powiatu, remontu drogi Kościelec-
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Batkowo-Inowrocław. Radna zwróciła także uwagę na wycinkę krzewów 
z poboczy. 

 
Radny p. Józef Siembab 
 

- poruszył kwestię rozstrzygniętego przetargu na sprzątanie miasta. 
Przetarg wygrała firma zewnętrza. Radny wyraził obawy, że osoby, które 
dotychczas sprzątały teren miasta zostaną bez pracy, na utrzymaniu 
opieki społecznej. 

 
Radna p. Renata Proskura 
 

- w imieniu mieszkańców Radłowa zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie 
dlaczego w roku obecnym będzie montowane oświetlenie uliczne tylko 
na trenie miasta. 

 
Radny p. Marek Szymborski 
 

- w imieniu Zarządu Ogrodów Działkowych „Kometa” zwrócił się z 
prośbą o zamontowanie zapory od strony p. Madej. W roku ubiegłym na 
spotkaniu z Burmistrzem Pakości temat ten został poruszony. 

 
- zwrócił się z prośbą o zakup kontenerów na papier i ustawienie ich przy  

ul. Fabrycznej w Pakości i oraz na terenie m. Wielowieś, 
 

- kolejna interpelacja dotyczyła uzupełnienia znaku ograniczającego tonaż 
do 3,5 t przy wjeździe na ul. Różaną w Pakości /przy posesji p. 
Jarnuszkiewicz/.  

 
- radny zwrócił się z prośbą o odświeżenie pasów przy ul. Topolowej w 

Pakości. 
 
Radny p. Jerzy Joachimiak zgłosił interpelacje na piśmie. 
 
/interpelacje stanowią załącznik do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 7 – wnioski i zapytania przedstawicieli rad sołeckich. 
 
Sołtys sołectwa Kościelec p. Piotr Małetka 
 

- zwrócił się z wnioskiem o przeprowadzenie inwentaryzacji gruntów m. 
Kościelec. Na terenie sołectwa są grunty należące do powiatu oraz PKP. 
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Informacja ta jest niezbędna do zagospodarowania i utrzymania porządku 
na terenach gminnych. 

 
- zwrócił się z prośbą o wyjazdowe posiedzenie Komisji Rozwoju 

Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska do m. Kościelec i wizytację 
terenów leśnych, na których znajduję się wiele nieczystości. 

 
Sołtys sołectwa Gorzany-Giebnia-Węgierce p. Tadeusz Wiliński 
 

- także poprosił o wizytację Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich i 
Ochrony Środowiska na trenie m. Gorzany. 

 
- zwrócił się z prośbą o wykonanie napraw cząstkowych i wyrównanie 

dróg gminnych na terenie sołectwa oraz oczyszczenie poboczy i wycięcie 
krzewów, 

 
- zwrócił się z prośbą o uporządkowanie poboczy i przycięcie krzewów na 

drodze powiatowej z Gorzan w kierunku Janikowa.  
 

Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu obecnego na sesji 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Inowrocławskiego p. Ryszarda Dernogę i 
ustosunkowanie się do zgłoszonych interpelacji dotyczący dróg powiatowych. 

 
Dziękuję Panu Burmistrzowi, Panu Przewodniczącemu i kolegom radnym za 

zaproszenie. Powiem w taki sposób, powiat nasz inowrocławski ma najwięcej dróg 
powiatowych w całym kraju, a na pewno w województwie. Naprawiamy każdą 
drogę, którą możemy, na którą mamy środki, ale musimy wziąć pod uwagę 
natężenie ruchu. Ja to już powtarzałem na niejednym zebraniu, gdzie miałem 
okazję być, w tej chwili jest robiona droga do Wojdala. Ja myślę, że ta droga w 
Wielowsi też wymaga remontu i co będziemy mogli to na pewno to zrobimy. 
Musimy wykonać też remonty na terenie Janikowa, czy ta wspomniana droga 
Gorzany - Węgierce do Kościelca, też jest stan fatalny. O tym wiemy, ale robimy 
po kolei tak jak możemy. Na pewno się zwrócę do Dyrektora p. Andrzeja 
Mikołajczaka z Zarządu Dróg Powiatowych, żeby usunięto te krzaki, o których 
była mowa. Oznakowanie Dziarnowa, postaram się zorientować i jak spotkamy się 
na którejś z kolei sesji to odpowiem co tam się stało, że tych znaków nie ma. 
Wiem, o który odcinek chodzi, faktycznie może tak być, że niektórzy kierowcy 
przejadą drogę i muszą najeżdżać od drugiej strony. Tyle z mojej strony. 
 
Sołtys sołectwa Gorzany-Giebnia-Węgierce p. Tadeusz Wiliński 

- zwrócił uwagę na ograniczenie tonażu do 2,5 t na drodze w kierunku 
Batkowa.   Rolnicy   jadący  z   płodami   rolnymi   do   PZZ  i  zakładów  
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     tłuszczowych w Kruszwicy zmuszeni są do jazdy przez Inowrocław. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Inowrocławskiego p. Ryszard Dernoga 
Tam ewentualnie brakuje znaku, że nie dotyczy płodów rolnych. Nie może być tak, 
że są gospodarstwa, są pola i nie można jechać. Ja tu już nie wspominałem, ale nie 
mogą tiry jechać Gorzany-Węgierce-Kościelec. Są znaki, które mówią, że nie 
mogą jechać, nie mogą pokonać mostu. Postaram się na komisji rolnictwa 
uwzględnić to i uściślimy tę kwestię. Miałem okazję być na wyborach sołtysa w 
Kościelcu i już podjąłem niektóre działania, żeby je wyjaśniono. Nie chce mi się 
wierzyć, że jest 2,5 tony, a rolnik nie może dojechać na pole czy wyjechać. 
 
 
Do pkt. 8 – zapoznanie się z informacją na temat realizacji zadania w zakresie 
upowszechniania kultury fizycznej i sportu na terenie miasta i gminy Pakość. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że informacja była omawiana podczas 
posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi. Poprosił o zabranie głosu Kierownika Referatu Oświaty, Kultury 
i Promocji Gminy p. Mariusza Jarzynowskiego. 

 
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, Zaproszeni Goście. 
 Przedstawię sprawozdanie z realizacji zadań upowszechniania kultury 
fizycznej i sportu na trenie gminy Pakość w roku 2014. W roku 2014 realizację 
zadań z zakresu upowszechniania kultury fizycznej i sportu na terenie naszej 
gminy realizowały takie kluby jak: Klub Sportowy „Notecianka”, Miejsko-Gminne 
Zrzeszenie Ludowe Zespoły Sportowe, Międzyszkolny Uczniowski Klub 
Sportowy „Sokół”, Ludowy Uczniowski Klub Sportowy Kościelec, Yacht Klub 
Polska Inowrocław. Środki jakie zostały przeznaczone na realizację 
upowszechniania kultury fizycznej w roku 2014 wynosiły ogółem 212 tys. zł. 
Największym beneficjentem środków na realizację ww. zadań był Klub Sportowy 
„Notecianka”. Udział tego klubu wyniósł 61,32%, kolejno LZS 23,11% oraz 
MUKS „Sokół” 14,15%. Dominująca pozycja klubu „Notecianka” w 
pozyskiwaniu środków przeznaczonych na realizację zadania utrzymuje się na 
przestrzeni ostatnich lat na wysokim poziomie, oscyluje wokół 60%. Analizując 
strukturę przeznaczonych środków na realizację zadań z zakres kultury fizycznej i 
sportu należy spojrzeć również na wydatkowanie środków w skali ponad lokalnej, 
co z jedne strony pokazuje podejście jednostek samorządy terytorialnego do tego 
typu działań, z drugiej strony daje obraz całej sytuacji. W odniesieniu do udziału 
środków przeznaczonych na sport w ogólnej puli wydatków budżetowych udział 
ten w gminie Pakość wyniósł 0,79%. Dla porównania w gminach sąsiednich np. w 
Barcinie wskaźnik ten wyniósł 0,66%, w gminie Janikowo 0,56%. Z kolei taki 
najmniejszy udział w wydatkach prezentuje gmina Gniewkowo gdzie ten wkład 
wynosi 0,37%. Sposób udzielania dotacji reguluje w szczególności program 
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współpracy gminy Pakość z organizacjami pozarządowymi. Wysokość środków 
finansowych przeznaczonych na realizację zadania zleconego w programie określa 
Rada Miejska w uchwale budżetowej. Podstawą prawną jest ustawa z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym. Gmina Pakość sprawuje kontrolę nad 
prawidłowością wykonywania zadania publicznego przez podmiot, któremu 
udziela dotację oraz prawidłowe jego wydatkowanie. Kontrola może być 
przeprowadzona w trakcie jego realizacji oraz po jego zakończeniu, ponadto 
beneficjent zobowiązany jest do składania w terminie do 31 stycznia roku 
następującego po roku, w którym realizowano zadanie, sprawozdania z jego 
wykonania. Teraz przedstawię działalność poszczególnych klubów w 2014r. Klub 
Sportowy „Notecianka” zatrudniał w roku 2014 trzech trenerów oraz kierownika 
ds. bezpieczeństwa. W zajęciach sportowych czynnie uczestniczyło ponad 140 
zawodników w 6 grupach wiekowych. Były to takie grupy jak: Żacy, Orlicy, 
Młodzicy, Trampkarze, Juniorzy Młodsi oraz Seniorzy. Klub korzysta nieodpłatnie 
ze Stadionu Miejskiego wraz z jego zapleczem, kompleksu sportowego Orlik przy 
ul. Mogileńskiej, z sali sportowej w Ośrodku Kultury i Turystyki, siłowni, sauny. 
Koszt utrzymania stadiony w roku 2014 wyniósł 60 tys. zł. W sezonie 2014/2015 
seniorzy Klubu Sportowego „Notecianka” zakończyli rozgrywki rundy jesiennej 
na 3 miejscu. LZS na terenie gminy tworzą trzy kluby piłkarskie: LZS Kościelec, 
LZS Wielowieś, LZS „Hermes” Radłowo. W 2014 roku na realizację zadania 
zrzeszenie otrzymało dotację w wysokości 49 tys. zł. Obecnie zrzeszenie skupia 
ok. 150 uczestników uczestniczących w zajęciach i rozgrywkach oraz zatrudnia 4 
trenerów. W rozbiciu na szczegółową strukturę wygląda to w sposób następujący: 
w LZS Kościelec seniorzy 30 osób, juniorzy starsi 20 osób, w Wielowsi tylko są 
seniorzy 25 osób, w Radłowie Orlicy 15 oraz seniorzy 30 osób. Baza; LZS 
Kościelec korzysta bezpłatnie z boiska szkolnego należącego do szkoły w 
Kościelcu wraz z pełnym zapleczem. Wielowieś, zespół posiada boisko w 
Wielowsi, korzysta bezpłatnie z zaplecza przy świetlicy wiejskiej. „Hermes” 
Radłowo posiada również boisko w Radłowie oraz korzysta bezpłatnie z zaplecza 
przy świetlicy wiejskiej w Radłowie. LZS Kościelec zakończył rozgrywki w klasie 
B, również LZS Radłowo w klasie B, Wielowieś również w klasie B. MUKS 
„Sokół”, głównym zadanie „Sokoła” jest szkolenie dzieci i młodzieży oraz 
dorosłych w siatkówce i koszykówce. Klub organizuje również imprezy sportowo-
rekreacyjne dla mieszkańców gminy. W 2014 r. „Sokół” otrzymał dotację 
wysokości 30 tys. zł. Obecnie klub skupia 45 zawodników uczestniczących w 
zajęciach treningowych oraz rozgrywkach. Zajęcia prowadzi dwóch trenerów, jest 
tam sekcja siatkarska 16 zawodniczek, sekcja koszykówki 18 zawodników, Żaczki 
12 zawodników oraz grupa rekreacyjna 16 osób. Klub korzysta bezpłatnie z sali 
gimnastycznej Gimnazjum w Pakości. Wyniki; siatkówka dziewcząt oraz 
koszykówka chłopców przyniosła efekt w postaci wygranej w Pałuckiej Lidze 
Siatkówki dziewcząt w sezonie 2013/2014 oraz udział drużyn koszykarskich 
chłopców w ogólnopolskim turnieju w kategorii Żaczki. Klub Sportowy LUKS. 
Klub działa przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Kościelcu, jego 
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działalność dotyczy popularyzacji strzelectwa sportowego. W 2014 klub otrzymał 
dotację z gminy w wysokości 1 tys. zł. Jest to jedyna zewnętrzna dotacja dla klubu, 
która przeznaczona jest w całości na zakup amunicji. Szkolenia obejmują ok. 100 
uczniów, klub skupia czynnych 20 członków. Bazą dla klubu jest strzelnica 
klubowa posiadająca 4 stanowiska do broni pneumatycznej, 4 stanowiska do broni 
klubowej. Wyniki; zawodniczy uczestniczyli w Wojewódzkiej Szkolnej Lidze 
Strzeleckiej, zdobyli w klasyfikacji generalnej III miejsce, Małgorzata Suchomska 
w I, II i III rundzie zdobyła indywidualnie II miejsce. W wojewódzkich 
eliminacjach zawodów strzeleckich o Srebrne Muszkiety drużynowo w kategorii 
kobiet klub zajął II miejsce, w kategorii mężczyzn III miejsce. W ogólnopolskich 
zawodach sportowo-obronnych drużyna zajęła II miejsce. Kolejnym klubem jest 
Yacht Klub Polska Inowrocław, statutowa działalność klubu dotyczy żeglarstwa, 
obejmuje zarówno szkolenie jak i organizację zawodów żeglarskich. W 2014 klub 
otrzymał dotację z budżetu gminy w wysokości 2 tys. zł. W klubie skupionych jest 
obecnie ok. 55 osób, z czego 50 to aktywni żeglarze. Bazą klubu jest stanica 
żeglarska w Łącku będąca własnością klubu. Dotacja, którą klub otrzymał w 2014 
r. została przeznaczona na oprawę muzyczną regat. Przedstawione sprawozdanie 
dotyczy nie tylko stanu realizacji zadań z zakresu upowszechniania kultury 
fizycznej i sportu, ale również pokazuje zaangażowanie gminy w rozwój i 
popularyzację sportu wśród jej mieszkańców. Samorząd gminy od wielu lat 
dokłada wszelkich starań aby dostępna baza sportowo – rekreacyjna spełniała 
oczekiwania jej uczestników. Naprawy i remonty posiadanej bazy przeprowadzane 
są na bieżąco. Gmina angażuje się także w popularyzację sportu masowego, 
chociażby przez organizację zawodów pucharu w nordic walking gromadzących na 
starcie wielu uczestników z całego kraju, a w roku bieżącym zostanie 
zorganizowany I Pakoski Puchar Nordic Walking. Należy stwierdzić, że 
działalność wszystkich stowarzyszeń byłaby w znacznym stopniu ograniczona 
gdyby nie starania tych klubów o pozyskanie środków sponsorskich. Osiągane 
sukcesy sportowe były do tej pory wynikiem znacznego zaangażowania tych 
środków. Dotyczy to zwłaszcza Klubu Sportowego „Notecianka”. Działaczom, 
przedsiębiorcom oraz osobom fizycznym angażującym swoje środki finansowe na 
działalność klubów sportowych na terenie naszej gminy należą się wyrazy 
szczególnego uznania i serdecznego podziękowania. Na koniec rozliczenie dotacji 
za rok 2014. W wyniku szczegółowego rozliczenia dotacji przekazanych na 
dofinansowanie realizacji zadania z zakresu upowszechniania kultury fizycznej i 
sportu w 2014 r. wydano 3 decyzje w sprawie zwrotu części dotacji pobranej w 
nadmiernej wysokości. Wysokość zwrotu dotacji udzielanych w 2014 wyniosła 
łącznie 13 567,69 zł plus odsetki w wysokości określonej jak od zaległości 
podatkowych. Przyczyną zwrotu dotacji pobranej w nadmiernej wysokości jest 
niewykazanie określonego w umowach zawartych na dofinansowanie wkładu 
własnego wymaganego na realizację zadania. Wkład własny na realizację zadania 
na upowszechnianie kultury w 2014 r. został ustalony na poziomie 15% realizacji 
zadania, na ten rok jest to 10% wkładu. Dziękuję. 
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Głosy w dyskusji: 
 
Radny p. Józef Siembab       
Szanowni Państwo otrzymaliśmy sprawozdanie z pracy CIT-u, tylko, że ja w 
rozmowie z kierownikiem referatu dowiedziałem się o wiele więcej rzeczy o tym 
co było zrobione, a co nie jest ujęte w tym sprawozdaniu. Jest wiele takich rzeczy, 
które naprawdę potrafią zaskoczyć. Jest sala multimedialna, jest parę innych 
rzeczy zrobione, o których my tutaj nie wiemy i to prosiłbym, żeby w tym 
sprawozdaniu, może na przyszłą sesję uwzględnić. Następny temat, „Notecianka” 
ma jakąś pulę pieniędzy przeznaczoną na swoją działalność. Dużym problemem 
jest początek roku kiedy nie są te pieniądze rozdysponowane a koszty klub już 
ponosi. I w związku z tym jeżdżą proszą się sponsorów, żeby na tą działalność od 
początku roku jakieś pieniądze otrzymać. Czy nie można by było tak to 
poustawiać, żeby ten klub już od początku roku dysponował jakimiś pieniędzmi? 
Dziękuję. 
 
Kierownik Referatu OKP p. Mariusz Jarzynowski 
Na przyszłą sesję przygotuję takie sprawozdanie, co w zeszłym roku było 
zrealizowane w CIT, jakie były projekty realizowane. Odnośnie dotacji dla klubu 
sportowego, tak jak mówiłem najpierw musi być przyjęty program na podstawie 
uchwały budżetowej gdzie będą określone środki, potem musi nastąpić rozliczenie 
dotacji, która była przyznana na 2014 r. Po rozliczeniu będzie ogłoszony konkurs i 
będzie można przystępować do podpisania umów, ale to musi być dokładnie 
rozliczone. Tak jak w tym roku były wydane decyzje, dopiero po wydaniu decyzji, 
zwrocie dotacji, bądź rozłożeniu na raty możemy podpisać umowę na następny 
rok.  
 
Radny p. Józef Siembab       
To od początku roku, co klub ma zrobić jeżeli ma już jakieś zobowiązania. 
 
Kierownik Referatu OKP p. Mariusz Jarzynowski 
Klub też musi posiadać środki własne, żeby realizować te zadania muszą posiadać 
wkład własny. Tak, że tutaj na początku roku powinni wykazać ten swój wkład, 
który wyłożą na realizację tego projektu. Najwcześniej umowy zostają zawierane 
od początku do końca miesiąca marca. Jest to najbardziej realny termin, a te 
pierwsze dwa miesiące kluby powinny zabezpieczyć sobie środki z funduszy 
własnych. 
 
Radny p. Zygmunt Groń 
Jeśli można, żeby odpowiedzieć po części kol. Siembabowi. Przez osiem lat też 
byłem prezesem klubu „Notecianka” no i niestety tego tematu nie idzie 
przeskoczyć chociażby się chciało nie wiem jak. Tak że tu formalnie, prawnie 
niestety nie można. Były momenty takie, że nieraz na początku lutego były 
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pieniążki, nieraz były w marcu zależności od różnych sytuacji finansowych. Nieraz 
gminie brakowało pieniążków, bo to początek roku, ale  ten problem był i póki nie 
będzie środków własnych to tak będzie. Ja sobie przypominam, że w każdy rok 
wchodziło się ze stratą 8-10 tys. i też trzeba było te pieniążki napożyczać i po 
prostu później przy pierwszej transzy oddawać. To nie jest nowy problem, bo ten 
problem w „Noteciance” był zawsze. Jeśli chodzi o to, żeby formalnie wcześniej 
pieniążki przekazać, niestety na razie póki nie będzie rozliczenia, wcześniej nie 
idzie. 
 
Prezes KS „Notecianka” p. Gwidon Sudoł 
Szanowni Państwo, droga Rado, Panie Burmistrzu, jeżeli chodzi o kwestie 
przyznania dotacji, to my rozumiemy ten problem, że jest to tak późno. Jednak 
zauważamy też, że zmiana przepisów, która następuje w trakcie roku 
obrachunkowego powoduje tak różne interpretacje w stosunku do rozliczenia danej 
dotacji, że my jako kluby sami powątpiewamy czy dana faktura będzie zaliczona 
na tą dotację i będzie rozliczona, czy też nie. Ja wiem, że możemy się zwrócić do 
urzędu z prośbą o wyjaśnienie, ale nieraz niestety samym nam brakuje czasu 
ponieważ oprócz tego, że działamy społecznie mamy też swoje obowiązki 
zawodowe. Mam taką prośbę, bo taka prośba padła tydzień temu na naszym 
wspólnym spotkaniu razem z Panem Burmistrzem, aby opracować przewodnik dla 
naszych klubów, dla tych osób, które pozyskują dane dotacje, który by zawierał 
przynajmniej 80% rzeczy, które możemy rozliczyć zgodnie ze sztuką i prawidłami 
określonymi w ustawach i przepisach. Bo później tak jest, jak to było w tym roku, 
że część rzeczy nie została zaliczona bądź też nie mogła być zaliczona, nie z tego, 
że zrobiliśmy to złośliwie, tylko po prostu z naszej niewiedzy, że tego nie można 
rozliczyć w ten sposób. Boleję też, że nie wykorzystaliśmy w 100% tej dotacji, 
ponieważ zrobiliśmy te błędy, które nie były celowymi błędami, musimy oddać 
część dotacji. Nie jest to duża kwota, klub sobie z tym poradzi aczkolwiek mogło 
to spowodować przeciągnięcie tego terminu. Tu się zgodzę z Panem Groniem, 
jednak dobra wola ze strony klubu, tak samo jak i dobra wola ze strony urzędu 
mogłaby spowodować, że ten termin przyznania dotacji, ogłoszenia przetargu i 
całej tej sfery formalno-prawnej, przynajmniej dwa-trzy tygodnie prędzej byśmy 
weszli z umową, z tymi wszystkimi wymogami, dwa-trzy tygodnie prędzej w 
życie. Chciałbym poinformować, że w dniu 20 marca podpisaliśmy umowę z 
władzami na dotację, środki otrzymamy w najbliższym czasie i dziękujemy za to, 
że klub dostał te pieniążki, postaramy się poprawić nasze błędy, żeby w 100% 
wykorzystać dotację i żeby ta dotacja została prawidłowo rozliczona. Ale w 
dalszym ciągu proszę o przekazanie jakiegoś poradnika bądź wytycznych, które 
pozwolą nam na rozliczenie 100% dotacji według prawideł z uwzględnieniem 
zmian przepisów w danym roku kalendarzowym. Spotkaliśmy się z tym, że 
niektóre zmiany, które miały wpływ w 2014 roku miały przełożenie, zresztą 
kontrola, która była prowadzona w urzędzie też miała przełożenie na rozliczenie 
dotacji 2014 roku. Rozliczyliśmy to według reguł z 2013 i okazało się, że te reguły 
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troszeczkę były inne niż w 2014, przez co popełniliśmy błąd, przez to musimy 
zwrócić. Szkoda, że musimy zwrócić te pieniądze, ale jak to się mówi mleko się 
wylało. Jeszcze raz głęboka prośba, żeby ten przetarg i proces prowadzony był 
troszeczkę szybciej. Z tego co ja kojarzę pomimo, że dopiero jestem 9 miesięcy 
prezesem, 20 marzec jest najbardziej odległym terminem w jakim klub podpisał 
umowę. Zróbmy coś, żeby to był jedyny taki przypadek. To co powiedział p. 
Siembab, my rozpoczynamy działalność od 1 stycznia i jeżeli tutaj mówimy o 
środkach sponsorów, rzecz jest trochę brutalna musimy żebrać o te pieniądze, 
chodzimy od firmy do firmy i nie przyjmują nas z otwartymi rękoma. Te czasy już 
się skończyły, każda złotówka wyżebrana w ten sposób jest to złotówka, którą 
ludzie, którzy są w to zaangażowani, mój zespół, mój zarząd. Sami Państwo 
widzicie ile ludzi żebrze na ulicach prosząc na chleb, my tak samo musimy 
niestety te środki żebrać od naszych firm, lokalnych sponsorów na klub. Nie jest to 
łatwa praca i każde przeciąganie z tygodnia na tydzień, ze to wszystko się opóźnia 
powoduje, że wiele ludzi traci chęć do tej społecznej pracy. Mamy tych 
społeczników wielu, też im dziękujemy często na różnych forach, przy okazji 
spotkań. Sponsorom również dziękujemy, dziękujemy gminie jednak ona nas 
wspiera nie można tego wykluczyć, że tak nie jest ale prosimy o trochę 
wyrozumiałości, o przyspieszenie tych procedur, że nam jest ciężko jak i 
wszystkim. Klub jest w stanie zabezpieczyć na półtora miesiąca ze swoich 
własnych środków, ale na 3 miesiące, to z całym szacunkiem, jeżeli to będzie 3 
miesiące teraz, czy nie będzie za chwilę maj 2015 albo czerwiec. Dziękuję. 
 
Radni nie wnieśli innych uwag do przedstawionej informacji. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości zapoznała 
się z informacją na temat realizacji zadania w zakresie upowszechniania kultury 
fizycznej i sportu na terenie miasta i gminy Pakość. 
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 9 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2015r.  
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Skarbnika 
Gminy p. Annę Kruszka. 

  
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Zaproszeni Goście. 
 Chciałabym przedstawić projekt uchwały zmieniającej budżet na rok 2015. 
Zmiany, które proponujemy wprowadzić wynikają z konieczności przyjęcia 
środków dotacji celowej otrzymanej w ramach programów finansowanych z 
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udziałem środków europejskich w dziale 750 – Administracja publiczna, na kwotę 
28 488,20 zł. Jest to refundacja poniesionych wydatków z roku 2014 na realizację 
projektów „Ocalić od zapomnienia – opracowanie i wydanie leksykonu sołectw 
gminy Pakość” oraz  drugi projekt „Wyposażenie świetlicy wiejskiej w 
Rycerzewku w sprzęt nagłaśniający i multimedialny”. Są to zadania, które były 
finansowane z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Ponadto przyjęcie 
środków dotacji celowej otrzymanej w dziale 751 – Urzędy naczelnych organów 
władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa, na kwotę  
21 420,00 zł. Jest to dotacja otrzymana z Krajowego Biura Wyborczego z 
przeznaczeniem na organizację i przeprowadzenie wyborów Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej. Ponadto przyjęcie środków dotacji celowej w dziale 
852 – Pomoc społeczna na kwotę 1 400,00 zł, jak również przyjęcie środków 
dotacji celowej otrzymanej w ramach programów finansowanych z udziałem 
środków europejskich w dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki 
społecznej, na kwotę 0,24 zł oraz zmniejszenie środków dotacji celowej w dziale 
852 – Pomoc społeczna o kwotę 187 300,00 zł, w związku z otrzymaną decyzją 
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, który przedstawił nam ostateczne wielkości 
dochodów związanych z realizacją zadań zleconych oraz zmniejszenie części 
oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 52 200,00 zł, w związku z otrzymaną 
decyzją Ministra Finansów, jako decyzja określająca ostateczne wielkości 
subwencji dla gminy Pakość na rok 2015. Ponadto należy dokonać zmian w planie 
dochodów budżetowych poprzez zwiększenie na kwotę 9 988,44 zł. Dotyczy to 
dochodów, które zostały wykonane ponad przyjęty w projekcie budżetu plan i to 
zostało zapisane w załączniku nr 1 i 1a do niniejszej uchwały, gdzie określono 
wielkość dochodów. Po stronie wydatków w związku z koniecznością 
wprowadzenia zamian po stronie dochodów wprowadzamy zmiany w planie 
wydatków budżetowych poprzez zwiększenie na kwotę 32 969,46 zł, zmniejszenie 
na kwotę 239 500,00 zł i przeniesienie między działami, rozdziałami i paragrafami 
na kwotę 1 007 520,00 zł. Te przeniesienia były spowodowane wprowadzeniem 
nowych dwóch rozdziałów do budżetu gminy Pakość, rozdziału 80149 i 80150, a 
dotyczy realizacji zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i 
metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych, w gimnazjach, 
liceach ogólnokształcących, liceach profilowanych i szkołach zawodowych oraz 
szkołach artystycznych. W związku z przeniesieniem z rozdziału 80101 i 80110 
czyli oświata i wychowanie szkoły podstawowe i gimnazjum, stąd tak duże 
przeniesienie między rozdziałami. Po wprowadzeniu tych zmian w § 1, który 
określa dochody budżetu gminy na 2015 rok będą wynosiły 29 732 745,99 zł, po 
stronie wydatków, wydatki budżetu gminy na 2015 rok będą wynosiły 31 176 
777,13 zł. Wynik budżetu stanowić będzie deficyt, który ulega zmniejszeniu o 
kwotę 28 327,42 zł. Będzie on wynosił 1 444 031,14 zł, i zostanie sfinansowany 
przychodami z tytułu emisji obligacji. Ponadto wprowadza się zmiany do 
załącznika nr 3 Przychody i rozchody budżetu gminy Pakość w związku z 
wprowadzeniem wolnych środków, które zostały zgromadzone na rachunku 
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bankowym gminy po rozliczeniu roku 2014 w kwocie 204 006,00 zł oraz 
wprowadzenie zwiększenia po stronie rozchodów gminy, w pozycji spłata 
pożyczek  232 333,42 zł, w związku ze zwrotem pożyczki do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska w Toruniu. Ponadto zmiany zostają wprowadzone 
w załączniku zadań inwestycyjnych, załącznik nr 4. Zadania, w których 
wprowadzono zmiany zostały wytłuszczone, dotyczy to wprowadzenia zadania 
„Wykonanie zabudowy ściany zachodniej hali targowej” na kwotę 10 tys. oraz 
przeniesienie między zadaniami inwestycyjnymi kwoty 45 tys. zł – zabezpieczenie 
środków na zadanie ”Budowa sieci wodociągowej w gminie Pakość” i 
zmniejszenie środków przy zadaniu „Przebudowa ul. Żabiej wraz z 
zagospodarowanie terenów nadbrzeżnych Noteci”. W związku z tym, że zmienia 
się deficyt, zmianie ulegają limity, które są wprowadzone do uchwały budżetowej i 
zostało zapisane w § 5 i w § 13 upoważnienia dla Burmistrza Pakości. W 
przypadku § 5 gdzie określa się limity zobowiązań z tytułu emisji papierów 
wartościowych, kredytów i pożyczek ulega zmniejszeniu kwota sfinansowania 
planowanego deficytu do kwoty 1 444 031,14 zł oraz zmianie ulega również 
wartość spłat wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów 
wartościowych oraz zaciągniętych pożyczek i kredytów do kwoty 1 368 974,86 zł i 
konsekwentnie w § 13-tym te wartości zostały wprowadzone do upoważnienia. 
Bardzo proszę o przyjęcie przedstawionego projektu uchwały.  
   
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 
2015 rok. 
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 10 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Pakość na lata 2015-2029. 
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Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Skarbnika 
Gminy p. Annę Kruszka. 

 
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
 Konsekwentnie w związku ze zmianą wprowadzoną do uchwały budżetowej 
po stronie dochodów, wydatków, zmiany wyniku budżetu wprowadza się zmiany 
w załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej, po stronie dochodów 
ogółem, dochodów bieżących i pozostałych źródeł finansowania. Po stronie 
wydatków budżetu, wydatków bieżących jak również wydatków majątkowych, co 
wynika z załącznika nr 4 do uchwały budżetowej. Konsekwentnie wynik budżetu 
zostaje zmieniony w związku z tym, że wprowadzaliśmy zwrot pożyczki do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Zmniejsza nam się dług, zatem w 
pozycji kwota długu w załączniku nr 1 również ulega zmniejszeniu. To ma też 
przełożenie na spłaty pożyczek zaciągniętych w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska, w związku z tym, że z podpisanego aneksu harmonogramu spłat 
wynika, że nasze ostatnie raty pożyczek zostały zmniejszone, zatem spłaty rat też 
zostały skorygowane. Ponadto w załączniku nr 2, w związku z tym, że 
wprowadzaliśmy nowe zadanie do budżetu „Budowa sieci wodociągowej w gminie 
Pakość” i przenosiliśmy środki z zadania „Przebudowa ul. Żabiej wraz z 
zagospodarowaniem terenów nabrzeżnych”, zadanie to zostało wpisane do 
przedsięwzięć jako zadanie wieloletnie. Jego kontynuacja będzie trwała, na razie 
przyjmujemy tutaj do roku 2016, zatem wpisujemy to zadanie do pozycji 1.3.2.3. 
„Przebudowa ulicy Żabiej wraz z zagospodarowaniem terenów nabrzeżnych 
Noteci”. Łączne nakłady finansowe na dzisiaj, które zostały ustalone na 
opracowanie dokumentacji to 50 tys. zł. Przyjęty limit na rok 2015 to kwota 5 tys. 
zł, natomiast limit na rok 2016 to kwota 45 tys. zł. Bardzo proszę o przyjęcie 
projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 

 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła  

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Pakość na lata 2015 – 2029. 
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/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
Przewodniczący obrad ogłosił 10-cio minutową przerwę.  
 
 
Do pkt. 11 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie przyjęcia raportu z wykonania „Gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii na 2014 r. na terenie gminy Pakość”. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 
Poprosił o zabranie głosu Zastępcę Burmistrza Pakości p. Szymona Łepskiego. 

 
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Zaproszeni Goście, Szanowni 
Państwo. 
 Zadania gminy dotyczące przeciwdziałania narkomanii określone są w 
ustawie o tym samym tytule. Między innymi przewiduje się tam podejmowanie 
prze gminę takich działań jak; działania rehabilitacyjne stosowane wobec osób 
uzależnionych od narkotyków, są to działania edukacyjne, informacyjne kierowane 
do dzieci i młodzieży, także do rodziców dotyczące zagrożeń jakie niesie za sobą 
narkomania. Są tam określone działania dotyczące współpracy gminy z 
organizacjami pozarządowymi realizującymi zadania  w zakresie przeciwdziałania 
narkomanii. Tak można ogólnie określić wszystkie działania, które jak gdyby 
obciążają gminę, a uregulowane są w tejże ustawie. Wyrazem realizacji tych zadań 
jest corocznie uchwalany przez Radę Miejską program przeciwdziałania 
narkomanii. Z realizacji tego programu corocznie również przedkładany jest raport 
Wysokiej Radzie. Zgodnie z przepisami ustawy raport winien być przyjęty w 
formie uchwały. Myślę, że ten raport był omawiany na komisjach rady, niemniej 
jednak pokrótce przedstawię jak ta realizacja programu w ubiegłym roku na terenie 
naszej gminy wyglądała. Otóż Szanowni Państwo te środki przeznaczone na 
realizację tego programu w ubiegłym roku jak i w tym roku są niewielkie. Bo to 
jest 9 tys. rocznie. Mimo wszystko w ramach tych dosyć mizernych środków udało 
się zrealizować szereg działań, które właśnie mają na celu profilaktykę i 
przeciwdziałanie narkomanii na terenie naszej gminy. Zacznijmy może od takich 
działań jak realizacja programów profilaktycznych i warsztatów dla uczniów w 
szkole podstawowej jak i gimnazjum. W ubiegłym roku takich warsztatów w 
szkole podstawowej odbyło się pięć. Nazwy są ciekawe, natomiast najważniejsza 
jest treść, którą te warsztaty przenoszą na dzieci, młodzież i rodziców „Cukierki”, 
„Nie daj się pożreć żywcem narkotykom”, Lot tak odlot nie” itp. programy 
profilaktyczne. Takie programy realizowane były również w Gimnazjum w 
Pakości. Były takie trzy spotkania z młodzieżą, oprócz tego dofinansowane jest 
działanie teatru profilaktycznego „Kamago Bis”, działającego jeszcze 
przynajmniej w ubiegłym roku w gimnazjum. Także takie spotkanie było 
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organizowane w Zespole Szkól Ponadgimnazjalnych w Kościelcu. To jest jak 
gdyby jedna sfera działań podejmowanych w ramach realizacji tego programu, 
Inna sfera to prowadzenie zajęć edukacyjnych, pogadanek dotyczących 
niebezpieczeństwa jakie niosą ze sobą narkotyki, w świetlicach opiekuńczo-
profilaktycznych prowadzonych w Radłowie i przy Szkole Podstawowej w 
Kościelcu. Także uczestniczyło w tym kilkadziesiąt dzieci z terenu naszej gminy. 
Ważnym elementem realizacji programu jest także prowadzenie Punktu 
Konsultacyjnego ds. uzależnień gdzie wszystkie osoby, które dotyka problem 
narkomanii mogą zasięgnąć porad prawnika, psychologa, pedagoga, we wszystkich 
sprawach dotyczących uzależnienia i niebezpieczeństwa jakie uzależnienie od 
narkotyków za sobą niesie. W ramach tego programu realizowane były także różne 
imprezy integracyjne dla dzieci  i młodzieży z okazji Dnia Dziecka, Św. Mikołaja, 
na których przedstawiana była problematyka narkotyków, również 
niebezpieczeństwa związanego z uzależnieniem. Program objął również wydanie i 
zakup materiałów informacyjno-edukacyjnych, plakatów dotyczących narkomanii. 
Jak widzicie Państwo w ubiegłem roku wydatkowano dokładnie 8 624,73 zł na 
realizację tego programu. Tak jak wskazywałem na początku kwota nie jest zbyt 
duża, niemniej jednak tych zadań troszeczkę udało się zrealizować. Oczywiście 
bez pomocy szeregu osób i instytucji nie udałoby się tego tak sprawnie 
przeprowadzić dlatego chciałbym podziękować tutaj szkołom, pedagogom 
szkolnym a także Policji, Kościołowi, Ośrodkowi Pomocy Społecznej, Ośrodkowi 
Kultury i Turystyki, pracownikom urzędu, którzy tak aktywnie włączyli się w 
realizację tego programu. Mam nadzieję, że ta współpraca w tym roku przy 
realizacji tego programu i w latach następnych będzie tak samo skuteczna i 
owocna.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Jerzy Joachimiak 
Na marginesie, osobiście brałem kilkakrotnie udział w takich zajęciach i muszę 
powiedzieć, że są bardzo ciekawie prowadzone, młodzież jest zaangażowana, tak 
że myślę że to są bardzo cenne rzeczy, które można w ramach tego projektu 
wykonywać.  
  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła  
uchwałę w sprawie przyjęcia raportu z wykonania „Gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii na 2014 r. na terenie gminy Pakość”. 

 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 12 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości  w 
sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pakość na rok 2015. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Sekretarza 
Gminy p. Joannę Zemełka. 
  
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni 
Państwo. 
  Obowiązek przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt wynika z ustawy o ochronie zwierząt i 
zgodnie z przepisami tej ustawy program obejmuje zapewnienie bezdomnym 
zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt, opiekę nad wolno żyjącymi 
kotami, w tym ich dokarmianie, odławianie bezdomnych zwierząt, obligatoryjną 
sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach, poszukiwanie właścicieli dla 
bezdomnych zwierząt, usypianie ślepych miotów, wskazanie gospodarstwa rolnego 
w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich oraz zapewnienie 
całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem 
zwierząt. Zapewnienie bezdomnym zwierzętom domowym miejsca w schronisku 
dla zwierząt realizowane jest przez Schronisko dla zwierząt z siedzibą w 
Inowrocławiu i jest ono prowadzone przez Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Inowrocławiu. Ze schroniskiem tym gmina Pakość 
ma zawartą umowę. Opieka nad wolno żyjącymi kotami realizowana jest poprzez 
ustalenie miejsc w których bywają koty wolno żyjące, poprzez zapewnienie 
dokarmiania oraz zapewnienie im wody pitnej w miejscach ich przebywania, w 
miarę możliwości zapewnienie miejsca schronienia w miesiącach zimowych, 
powierzenie realizacji zadań jednostkom pomocniczym gminy oraz współdziałanie 
z organizacjami społecznymi. Na terenie gminy Pakość wprowadza się odławianie 
zwierząt. Może ono być stałe na interwencję lub okresowe po wcześniejszym 
ogłoszeniu. Zapewnienie dalszej opieki tym zwierzętom wyłapanym zapewnia 
schronisko dla zwierząt. Oczywiście podmiotem inicjującym takie odławianie jest 
gmina Pakość, odławiania dokonują pracownicy schroniska. Ponadto gmina 
realizuje obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla 
zwierząt. Zabiegi sterylizacji i kastracji mogą być przeprowadzone wyłącznie 
przez lekarza weterynarii i nie dotyczy to zwierząt w okresie 14 dni od 
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umieszczenia w schronisku, gdyż w takich przypadkach może pojawić się osoba, 
która jest właścicielem lub opiekunem tego zwierzęcia lub jest zainteresowana 
adopcją. Poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt realizowane jest 
również przez pracowników urzędu miejskiego, są to akcje przeprowadzone w 
Wiadomościach Pakoskich i ogłoszone na stronie pakoskiej. W tym roku również 
będziemy taką akcję przeprowadzać, wcześniej zostaną zrobione aktualne zdjęcia 
zwierząt, które przebywają w schroniskach i przygotujemy taką ofertę z informacją 
o możliwości adopcji tych bezdomnych psów. Usypianie ślepych miotów 
następuje przez lekarza weterynarii w schronisku dla zwierząt bądź w lecznicy. 
Ponadto gospodarstwo, z którym podpisała gmina Pakość umowę, to gospodarstwo 
położone przy ul. Różanej 31 i w gospodarstwie tym są zapewnione miejsca dla 
zwierząt gospodarskich. Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w 
przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt realizowane jest zgodnie z 
umową zawartą przez gminę z lekarzem weterynarii. Jest to umowa zawarta z 
Przychodnią dla zwierząt p. Marka Grudzińskiego z siedzibą w Pakości. 
Znakowanie zwierząt w gminie odbywa się przez umieszczenie na obroży 
identyfikatora z numerem umożliwiającym odnalezienie właściciela zwierzęcia, 
rejestr psów prowadzi Urząd Miejski w Pakości. W rejestrze zamieszcza się dane 
właściciela psa oraz datę ostatniego szczepienia przeciwko wściekliźnie. Wpis do 
rejestru oraz nadanie numeru są bezpłatne. Przy § 11 wspomnę, że nadzór 
wojewody ma tutaj wątpliwości związane z zapisami dotyczącymi znakowania 
zwierząt, tak że zobaczymy jak w tym przypadku przyjmie naszą uchwałę. 
Podobnie Pani Mecenas wskazywała, że znakowanie zwierząt może być tutaj 
oznaczone w sposób ogólny, zobaczymy jak w tym przypadku podejdzie 
wojewoda. W zeszłym roku treść uchwały była w podobnym brzmieniu i uchwała 
została przyjęta. Wspomnę o kosztach realizacji zadań określonych w niniejszym 
programie. Jest to kwota na rok 2015 - 72 500,00 zł. Wysokość środków kształtuje 
się w sposób następujący: utrzymanie zwierząt bezdomnych w schronisku oraz ich 
odławianie, sterylizacja lub kastracja to kwota ok. 65 tys. zł, zakup karmy dla 
kotów 400,00 zł, umowa z weterynarzem to kwota 6 tys. zł i umowa z 
gospodarstwem rolnym na zapewnienie miejsca dla bezdomnych zwierząt 
gospodarskich to kwota 1 100,00 zł. Wydatkowanie środków następuje na 
podstawie umów zawartych z poszczególnymi podmiotami. Proszę o przyjęcie 
projektu uchwały.  
   
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 



 20

wstrzymało się        0     " 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła  

uchwałę w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pakość na rok 2015. 
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 13 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości  w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej, położonej w Pakości przy ul. 21 Stycznia, oznaczonej jako dz. nr 
196/3, stanowiącej mienie komunalne Gminy Pakość. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Sekretarza 
Gminy p. Joannę Zemełka. 
  
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
  Przedmiotem projektu uchwały jest wyrażenie zgody na sprzedaż działki 
196/3 o pow. 158 m2. Jest to niezabudowana nieruchomość położona przy ul.  
21 Stycznia. Z drugiej strony jest to ulica Kard. Sf. Wyszyńskiego. W związku z 
zainteresowaniem mieszkańców nabyciem tej działki członkowie komisji 
problemowych wyrazili zgodę na przeznaczenie jej na sprzedaż w drodze 
przetargu nieograniczonego. Bardzo proszę o przyjęcie projektu uchwały.  
  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 

 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła  

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej, położonej w Pakości przy ul. 21 Stycznia, oznaczonej jako dz. nr 196/3, 
stanowiącej mienie komunalne Gminy Pakość, 
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
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Do pkt. 14 - zapytania i wolne wnioski. 
 
Zapytań i wniosków nie wniesiono. 
 
   
Do pkt. 15 - odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 
 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Pakości p. Wiesław Kończal. 
  
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Zebrani. 

Pozwólcie Państwo, że w kilku szybkich słowach odpowiem na zgłoszone 
na początku sesji interpelacje i zapytania radnych Rady Miejskiej w Pakości a 
także zgłoszone sprawy przez sołtysów z naszej gminy.  
Rozpocznę od p. radnej Barbary Szelągowskiej, która interpelowała w dwóch 
sprawach, jak sobie odnotowałem. Były to sprawy chodnika w miejscowości 
Lechowo oraz chodnika również przy drodze powiatowej w Rybitwach w kierunku 
placu zabaw. Trudne tematy, oczywiście wymagają one podjęcia współpracy 
gminy Pakość z Powiatem Inowrocławskim, bo wiadomo, że tutaj przy drodze 
powiatowej my samodzielnie zbyt wiele zrobić nie możemy. Niemniej mówiąc o 
tym Lechowie przypomina mi się taka wizyta dwóch pań z Lechowa, które w 
bardzo pokojowy sposób nastawione przyszły do mnie bodajże przed rokiem, 
może trochę dalej to było czasowo. No i tak sobie wymyśliliśmy, że podejmiemy 
próbę dokonania pierwszego kroku, czyli uzyskania zgód mieszkańców 
poszczególnych nieruchomości, na udostępnienie tychże pod budowę chodnika czy 
też ścieżki rowerowej. My przygotowaliśmy wykaz tych mieszkańców, którzy 
mogliby być zainteresowani takim rozwiązaniem. Uzbroiliśmy te panie w 
odpowiednie deklaracje. No i chce powiedzieć, że nic z tego nie wyszło. Panie 
przyszły po jakiś dwóch czy trzech miesiącach trochę zdegustowane, bo jednak 
liczyły, że wsparcie tej ich inicjatywy będzie nieco większe, niestety tak się jednak 
nie stało. W związku z czym, powiem szczerze, że ta sprawa Lechowa jest bardzo 
trudną sprawą, bo bez uzyskania zgody mieszkańców posesji to ani powiat, ani 
gmina, ani żaden projektant nie jest w stanie tutaj nic zrobić. Możemy wrócić do 
tej sprawy jeśli jest taka interpelacja pani radnej i wystąpić do tych mieszkańców z 
zapytaniem czy jest taka wola, czy jest ewentualnie taka zgoda mieszkańców na 
udostepnienie swoich nieruchomości pod budowę takiego ciągu rowerowo-
pieszego.  
Pan radny Zygmunt Groń interpelował w sprawie pobocza drogi wojewódzkiej w 
kierunku Barcina, droga 251. Drogowiec dokona takiego przeglądu i wystąpimy z 
odpowiednią dokumentacją do Zarządu Dróg Wojewódzkich Rejon w 
Inowrocławiu. 
Pan radny Marcin Nieznalski interpelował w sprawie drogi powiatowej, tak samo 
radna p. Barbara Białecka również w sprawach dróg powiatowych i tutaj 
wykorzystując obecność p. Przewodniczącego myślę, że te odpowiedzi zostały 
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udzielone. Ja myślę, że my jeszcze w taki sformalizowany sposób wystąpimy do 
dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o udzielenie pisemnej odpowiedzi w tych 
zgłoszonych sprawach. 
Pan radny Józef Siembab zgłosił interpelację w sprawie przetargu na sprzątanie 
miasta, z takim zapytaniem jak ta sprawa ma się do zatrudnia mieszkańców 
naszego miasta i gminy. Mamy tu duży dylemat. Ja bym też chciał, żeby ta nasza 
spółka komunalna, która jest naszą spółką w 100% jak najwięcej tych przetargów 
wygrywała. Oczywiście jest pytanie, czy jest konieczność ogłaszania tych 
przetargów, czy nie można tutaj zlecać wykonania tego typu zadań jak sprzątanie 
miasta bezpośrednio spółce. Myśmy to już jakiś czas temu przerabiali. Jest taki 
zapis w statucie spółki, że do tego celu spółka została powołana. W przeszłości 
mieliśmy problem ponieważ nie mieliśmy 100% pakietu udziałów, w tej chwili ten 
pakiet jest już 100%. Ja stoję na stanowisku, że powinniśmy to zlecać generalnie. 
Ale jest też druga strona medalu, jeśli w przetargu nasze przedsiębiorstwo położyło 
określoną ofertę na 230 tys. zł, a wygrała firma o 11 tys. tańsza, no to z drugiej 
strony gmina na tym skorzystała. Pozostaje trzeci aspekt sprawy co z 
pracownikami, bo ja rozumiem, że ta interpelacja została zgłoszona w tym 
kontekście. Analizowaliśmy to z dyrektorem Wojtysiakiem, zapewnił mnie, że nikt 
z tych sześciu pracowników, którzy byli w tym pionie sprzątającym miasto pracy 
nie straciło i nie straci. Jedna z tych pań odeszła, czy odchodzi w tej chwili na 
emeryturę i to w sposób naturalny ten stan zostanie zmniejszony, natomiast 
pracownicy zostaną przesunięci do innych czynności zawodowych. Pozostaje tylko 
jedna rzecz, obserwować tą firmę, która realizuje to zadanie, no i musimy mieć na 
koniec roku jasno sprecyzowany wniosek, czy ogłaszamy, czy nie, czy jesteśmy 
zadowoleni, czy nie, czy po prosu dajemy zielone światło naszej komunalce, 
wyznaczamy w budżecie odpowiednią kwotę i Przedsiębiorstwo Usług Gminnych 
sprząta to miasto. My na pewno taki monitoring w tej chwili już prowadzimy, bo 
to dopiero jest trzeci tydzień sprzątania przez tą firmę z Golubia Dobrzynia, różne 
opinie do mnie docierają, urzędnicy obserwują. Proceduralnie to będzie wyglądało 
w tej sposób, że do każdej faktury wpływającej comiesięcznie do urzędu musi być 
sporządzony protokół odbioru robót, szczegółowy protokół, w którym należy 
uwzględnić również różnego rodzaju uwagi dotyczące jakości wykonywanych 
usług, no i będziemy tak robić. Jeśli nie będziemy zadowoleni z tego sprzątania to 
będziemy wpisywać swoje uwagi do protokołu, a w konsekwencji może dojść do 
rozwiązania umowy również. Ale póki co to jest zbyt krótki okres czasu na taką 
drastyczną ocenę, zobaczymy jak będzie się sytuacja rozwijała. Ja myślę, że tutaj 
Pan dyrektor Wojtysiak chyba nic więcej do dodania nie ma? 
 
Dyrektor Przedsiębiorstwa Usług Gminnych Sp. z o.o. p. Maciej Wojtysiak 
Podkreślił, że przedsiębiorstwo komunalne nie jest w stanie wygrać przetargu z 
firmą, która zatrudnia pracowników na umowy-zlecenie. PUG-owi zależy na tym, 
aby pracownicy mieli pełne zatrudnienie i świadczenia z tego wynikające. 
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Burmistrz Pakości p. Wiesław Kończal 
Pani radna Renata Proskura złożyła zapytanie dotyczące montażu lamp na wsiach. 
Chcę wyjaśnić, że ja poprosiłem Komisję Rozwoju Przedsiębiorczości i Ładu 
Przestrzennego, aby takiego przeglądu dokonała i komisja wybrała taką realizację 
jaką wybrała. Z tego co wiem to jest ul. Działyńskich i częściowo Mogileńska. Ja 
nad tym nie dyskutowałem, takie są określone środki w budżecie, tak 
zadecydowali członkowie komisji i my to realizujemy. Będą środki dodatkowem 
będziemy rozbudowywać sieć w szerszym zakresie. 
Pan radny Szymborski zgłosił interpelację dotyczącą drogi gruntowej przy  
ul. Mieleńskiej, chodziło o zaporę. Mówimy tutaj o spotkaniu, które w ubiegłym 
roku miało miejsce z zarządem ogrodów działkowych. Panowie z zarządu 
postulowali, żeby zaporę postawić na tej drodze, jest to droga gminna nie za 
bardzo można, powiem szczerze, zamykać ludziom dostęp do swoich 
nieruchomości, tym bardziej, że tam jest gdzieś po drodze gospodarstwo rolne. 
Bardzo trudna sprawa, myślę, że skontaktujemy się ponownie z zarządem 
Ogrodów Działkowych „Kometa” i spróbujemy jakiegoś rozwiązania poszukać. 
Jeśli chodzi o zakup kontenerów to jest możliwe w ramach rozliczenia systemu 
gospodarki odpadami. Takie rozlicznie będziemy wkrótce robić, bo te pół roku się 
zbliża. Zobaczymy jak z płatnością, jakie środki na pewno na zakup dodatkowych 
kontenerów będziemy mieli i wówczas dokonamy takiego zakupu.  
Wymiana znaku ograniczającego wjazd ciężkich samochodów na ul. Różaną, do 
3,5 t. Tutaj krótkie rozpoznanie i będziemy tą sprawę realizowali.  
Odświeżenie pasów przy ul. Topolowej. Zrozumiałem, że to jest wyjazd z  
ul. Topolowej na drogę wojewódzką, jak najbardziej tylko w nieco późniejszym 
terminie, ponieważ jeszcze w tej chwili tego typu prac nie wykonujemy, ale jest to 
zanotowane do realizacji. 
Sołtys p. Piotr Małetka zgłosił potrzebę posiadania inwentaryzacji nieruchomości. 
Ja zrozumiałem, że chodzi przede wszystkim o nieruchomości gruntowe. My 
mamy przygotowaną informację o stanie mienia komunalnego, która wpłynie do 
biura rady do końca marca, bo taki jest wymóg ustawowy. Ale z tej dokumentacji 
dotyczącej mienia komunalnego to chyba wiele nie będzie wynikało, myślę, że 
tutaj trzeba bardziej usiąść nad rejestrem gruntów i budynków, popatrzeć jak to 
wygląda. Ja bym zaproponował, żeby p. Sołtys nas odwiedził, któregoś dnia i 
wtedy spróbujemy taki wykaz uzyskać, jakieś notatki będzie można zrobić, 
aczkolwiek są to w pewnym sensie dane również i wrażliwe i tak nie do końca 
można upubliczniać niektóre rzeczy, ale myślę, że coś wymyślimy. Sołtys jednak 
musi wiedzieć czym dysponuje, tym bardziej jeśli mówimy pewnie o kwestiach 
porządkowych, bo to najczęściej o to chodzi, że człowiek się zastanawia czemu tak 
brudno na jakiś działce jest. Jak już się ustali kto jest odpowiedzialny to przecież 
łatwiej wyegzekwować ten porządek. 
Padły również takie postulaty od p. sołtysa Wilińskiego i sołtysa Małetki, żeby 
Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska odwiedziła te dwa 
sołectwa. Myślę, że taki  postulat to bardziej skierowany do przewodniczącej 
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komisji, myślę, że to jest do załatwienia. Jeśli byłaby taka potrzeba, żeby ta 
komisja była zasilona od strony urzędniczej to też jesteśmy do dyspozycji.  
Jeszcze mam interpelację pisemną od p. Przewodniczącego, który taką formułę 
zastosował i słuszną. Trzy interpelacje, chodzi o modernizację drogi powiatowej 
Wojdal-Pakość. Przekazanie placu budowy z udziałem całego zarządu powiatu 
było w poniedziałek. Czy będzie odnowiony, poszerzony i wyrównany chodnik 
przy ul. Krzyżanowskiego? Tak, tylko my musimy bardzo szybko wyprzedzić te 
działania, które już rozpoczyna firma Skanska związane z naprawą nawierzchni, 
musimy wyprzedzić budową kanalizacji. Mamy to w budżecie, mamy 
dokumentację, ogłaszamy przetarg i szybko wchodzimy. Mamy też dogadane, że 
na tym odcinku oni zaczekają. Myślę, że uda nam się uporać z tym postępowaniem 
przetargowym i szybko wykonawca wejdzie również i na ten zakres robót. 
Drugie pytanie, czy na pakoskiej plaży zainstalowane zostaną w tym roku 
urządzenia do ćwiczeń siłowych pod chmurką i czy przewiduje się zakup nowego 
sprzętu wodnego. Przewiduje się zakup nowego sprzętu wodnego, z urządzeniami 
będzie trudniej ponieważ tutaj pieniędzy raczej nie mamy, a zakup sprzętu mamy 
zaplanowany w budżecie, zastanawiamy się tylko co to ma być, czy to mają być 
jakieś dodatkowe kajaki, czy jakieś rowery wodne. Chcemy to jak najszybciej 
zrobić, żeby na rozpoczęcie sezonu na 1 maja ten sprzęt był do dyspozycji 
mieszkańców. 
Trzecia interpelacja dotyczy skarg mieszkańców centrum Pakości dotyczących 
mandatów za przejście przez jezdnię na Rynku, od parkingu do sklepów. Mandaty 
nakładają funkcjonariusze inowrocławskiej drogówki. Szanowni Państwo 
mieliśmy w zamiarze, aby w dzisiejszej sesji uczestniczył p. komendant mł. insp. 
Mirosław Elszkowski. Uzgodniliśmy jednak, żeby to miało miejsce ma kolejnej 
ponieważ p. komendant w dniu dzisiejszym ma obowiązki zawodowe i myślę, że 
takie pytanie jak najbardziej jest konieczne, aby p. komendantowi zadać. Mówię o 
tym celowo żebyśmy byli również przygotowani na tą wizytę, tak jak dzisiaj 
wykorzystaliśmy obecność Pana Przewodniczącego Rady Powiatu, tak myślę, że 
na obecność mł. insp. Mirosława Elszkowskiego też musimy się przygotować i 
takie wszelkie sprawy dotyczące bezpieczeństwa, dotyczące funkcjonowania 
policji na terenie naszej gminy musimy mu zgłosić, bo to jest właśnie okazja, żeby 
taką wizytę wykorzystać.  
I na końcu taki bardzo krótki komentarz do tego głównego punktu dzisiejszej sesji 
jakim była informacja z działalności klubów sportowych. Jesteśmy przed sezonem 
sportowym dlatego też taki termin złożenia tejże informacji, ale też udało się 
podpisać te umowy na dofinansowanie zadań z zakresu kultury fizycznej. Celowo 
podkreślam, że udało się ponieważ w tym roku rzeczywiście mieliśmy z tym duży 
problem. Mieliśmy problem od kilku lat, ale w tym roku powiedziałem dosyć. Po 
prostu zasada pierwsza i podstawowa jest taka jeśli nie ma rozliczenia za rok 
ubiegły, to nie ma dotacji na ten rok i nawet jakby to był czerwiec, to do czerwca 
będziemy rozliczać poprzedni okres. Takie są zasady i tutaj nikt z tych 
obowiązków ani nas, ani beneficjentów tych środków nie zwolni. Środki publiczne 
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są środkami publicznymi i nigdy nie było tak, że ich wykorzystanie należy do 
łatwych rzeczy, a stara rzymska zasada mówi „nieznajomość prawa szkodzi”. 
Rzadnego podręcznika nie będziemy opracowywać dla nikogo, ponieważ zasady 
wykorzystania tych dotacji, jak w przypadku innych dotacji określone są w 
umowie między stronami. Te umowy nie są jednostronicowe, to są umowy 
kilkustronicowe, bardzo szczegółowe i po prosty trzeba tylko i wyłącznie wczytać 
się w ich przepisy ogólne, jak i zapisy umowy. Przepraszam, że jest taki 
stanowczy, ale mam dość trzynasty rok z rzędu wysłuchiwania różnego rodzaju 
uwag, ze strony kontrolujących wszystkich instytucji, które już tu były przez te 
trzynaście lat mojego urzędowania, w zakresie funkcjonowania przede wszystkim 
klubu sportowego. Zarzutów mieliśmy mnóstwo i jakoś udawało nam się i do tej 
pory udaje wybrnąć z tych różnego rodzaju uwag, ale musicie również Państwo i 
Panowie mieć świadomość, że od was też żądamy profesjonalnego działania. 
Sportowcom, dzieciakom grającym w piłkę i uprawiającym różnego rodzaju 
dyscypliny sportowe w związku z rozpoczęciem sezonu życzę jak najlepszych 
wyników. Wiem, że dyr. Gozdera zgłaszał ostatnio, nie mi bezpośrednio, ale 
dotarła do mnie ta informacja, że chłopacy z podstawówki robią bardzo dobre 
wyniki w turniejach, chcą uczestniczyć w tych zawodach i to naprawdę stanowi dla 
mnie osobiście a dla nas wszystkich przecież duży powód do dumy i o to chodzi, 
żeby się cieszyć uprawianiem sportu. Sprawy finansowe są sprawami 
podstawowymi, bo bez pieniędzy to dzisiaj sportu się okazuje uprawiać nie można, 
ale niestety również trzeba się dostosować do norm prawnych, przede wszystkim, 
Dziękuję bardzo.       
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Inowrocławskiego p. Ryszard Dernoga 
Podziękował za zaproszenie na dzisiejsza sesję. Stwierdził, że jest po wrażeniem 
sali obrad, jej wyposażenia w sprzęt medialny i nagłaśniający. 
 
 
Do pkt. 16 - zamknięcie sesji 
  

Przewodniczący obrad podziękował obecnym za czynny udział i zamknął 
obrady IV sesji Rady Miejskiej w Pakości. 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokolant: A.E.     

 
           

Przewodniczący   
   Rady Miejskiej w Pakości 
 

                                 Jerzy Joachimiak 
 


